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Östra Sveriges luftvårdsförbund 
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Sammanträdesprotokoll 

  

 

Tid & plats:  Fredagen den 20 januari kl. 9.30.00- 11.45 
Digitalt, verktyget Teams. 

 

Närvarande: Mirja Törnquist (Planenheten, Gävle kommun) 
Olof Öhlund, (Uppsala kommun) 
Martin Tondel (Arbets- och miljömedicin, Region Uppsala) 
Sara E. Nilsson (Miljöförvaltningen, Stockholms stad) 
Sara Johansson, (Linköpings kommun) 
Jesper Lindgren, (Trafikverket) 
Jenny Lindvall, vikarie för Beatrice Säll (SLB-analys) 
Hanna Nilsson, vikarie för Sophie Lindstrand (Länsstyrelsen i 
Stockholms län) 
 

  
Frånvarande: Antonios Georgelis (Arbets -och miljömedicin, Region 

Stockholm) 
 

Kansliet:  Frida Eik Öhman (ÖSLVF) 
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§ 1 Sammanträdet öppnas 

Förbundssekreteraren öppnar sammanträdet och hälsar välkommen.
  

§ 2 Val av ordförande, sekreterare och justerare av dagens 
protokoll samt godkännande av att dagens protokoll får 
läggas ut på hemsidan. 

Frida Eik Öhman väljs till mötesordförande samt sekreterare. Olof 
Öhlund godkänner justerande av protokoll.  

  

§ 3 Godkännande av föredragningslistan 
Föredragningslistan fastställs.  

 

§ 4 Tidigare protokoll 

- Beredningsgrupp 2022-10-21 
- Styrelse 2022-12-02 

 Protokoll godkänns och läggs till handlingarna. 

 

§ 5 Laget runt 
Martin Tondel -Möte på måndag nästa vecka med nybildad nätverk 
från med representanter från Arbets och Miljömedicin i olika 
Regioner.  

Olof Öhlund – Precis i gång med information och rekommendationer 
till alla med lokala eldstäder. Beräknas vara ca 20 000 hushåll. 
Information har gått ut via sociala medier och per post. Kommer 
även finnas på uppsala.se Vilka som har eldstäder har man kunnat 
identifiera utifrån sotningsregister. Informationen är formulerat tex 
kring att lokal eldstad är inte tänkt som primär uppvärmning. Känslig 
information och tydliga med att det är rekommendationer.   

Sara Nilsson- Miljöförvaltningen Stockholms stad har fått i uppdrag 
att utreda i syfte att införa miljözonklass 3 i gamla stan och i centrala 
Stockholm. Det finns även ett uppdrag att titta på vilka åtgärder 
behövs för att uppnå WHOs riktvärden? Det arbetas också med ett  

 

klagomålsärende om eldningsrök från en flytbastu i Vinterviken som 
stör besökare i rekreationsområdet. 
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Jenny Lindvall- Projekt som pågår är utöver vedeldningsmätning i 
Stockholms kommun att utreda om miljözon 3 samt diskussioner 
pågår kring WHOs riktlinjer och att Sverige ligger lång ifrån.  

 

§ 6  Skolgårdsmätningar 
Förbundssekreteraren skickade ut en förfrågan till alla 
kontaktpersoner i medlemskommuner om information om skolor som 
kan överskrida MKN men som enligt haltkartor inter visar på detta. 
Fyra svar kom in från kontaktpersoner och efter dialog i 
beredningsgruppen kommer förslag läggas fram till SLB analys som i 
sin tur får ta beslut utifrån logistik och andra omständigheter.  

Uppsala kommuns Olof Öhlund meddelar att kommunen gärna ser att 
förbundet gör ett nytt försök att mäta på skolgård i deras kommun. 
Ytterligare kommuner ser beredningsgruppen som intressanta men 
eftersom detta är ett pilotprojekt bedömer ändå beredningsgruppen 
att vid tydligt behov kan dessa mätningar möjliggörs senare.  

  

§ 7 Pågående vedeldningsmätnings projekt av Slb-analys 
2023/2024   

Slb-analys har påbörjat ett projekt och mäter BensApyren i Enskede i 
Stockholm (https://www.slb.nu/slbanalys/matningar-av-
vedeldningsrok-i-omgivningsluften/) 

Vid senaste styrelsemöte presenterade Slb projektet och styrelsen 
kommer diskutera en delfinansiering för att slb ska kunna fortsätta 
detta mätningsprojekt som dagsläget görs med deras egna 
finansiering. 

 Ärendet finns för styrelsen att ta beslut om.  

• Två kommuner i Östergötland mätte just BensApyren för några 
år sedan och att dessa resultat kan vara bra för jämförelse. 
Sara letar reda på den mätdata från dessa mätningar till Slb. 
 

• Förslag kom på att evt. erbjuda ”gratis mätning av 
BensApyren” för intresserade kommuner. 
 

• Martin föreslår att förbundet kan fråga kommuner vad de ser 
som huvudsakliga källor till föroreningar för att involvera dem 
och även  

 

 

https://www.slb.nu/slbanalys/matningar-av-vedeldningsrok-i-omgivningsluften/
https://www.slb.nu/slbanalys/matningar-av-vedeldningsrok-i-omgivningsluften/
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Olof: Kan förbundet ha kontinuerliga mätningar av Bens(a)pyren? 
Klarar normer men det är mål som ska eftersträvas. Slb påminner 
om att dessa resultat behöver även analyseras och detta bekostas. 
Olof lyfter att det finns nya mätinstrument bl.a. på reklamskyltar. 

Beredningsgruppen önskar att undersöka vidare om kostnad för flera 
mätningar av Bens(a)pyren och då även passiva mätare. I detta 
behövs även erbjudande om validering av dessa mätningar.  

 

En spaning som beredningsgruppen önskar diskutera vidare: Hur ska 
vi förhålla oss till nya mätinstrument som kommer? Kommuner får 
ofta erbjudande från konsulter. Förslag att kolla med Max på Slb och 
även Reflab för att öka kunskapsnivån inom detta. Frågeställningar 
finns kring detta som tex.; att mäta i busskurer, är det tillförlitligt?   

 

§ 8 Utbildningsdag 10 och 24 mars  

Preliminärt program diskuteras fram av beredningsgruppen. 
Förbundssekreteraren kommer att återkoppla kring slutligt program i 
mailkonversation med gruppen. 

 

 Den 10e mars 9.30-11.30 

 Tema: arbete med åtgärdsprogram, utmaningar och mätinstrument 

  

Frågor som kan skickas ut som underlag till diskussion:  

• Har ni arbete med kommande eller pågående åtgärdsprogram och 
hur har ni jobbat med det?  

• Får ni erbjudanden om mätsensorer ifrån företag och hur ställer ni 
er till dessa?  
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Den 24e mars 9.30-11.30 

Tema: (Fortsättning av tidigare tema) hälsorisker vid skogsbränder 
och bränder vid avfallsanläggningar 

Introduktion med återkoppling kring inkomna synpunkter och att vid  
vidare fördjupning kommer både beredningsgruppen och förbundet i 
sig behöva avgränsning.  

 

Fokusområden kommer att vara följande: 

1. Tydliggöra arbetsfördelningen mellan olika aktörer vid aktuella 
bränder 

2. Tydliggöra vilka kontaktvägar som erbjuds och som kommuner 
som man kan nyttja vid bränder. 

3. Få en bättre förståelse av vilka mätinstrument som är tillgängliga 
och vilka som kan behövas. Därav frågor: Har ni fått många 
erbjudanden från konsulter? Ska kommuner köpa in eller ska SLB / 
förbundet ha med det i upphandling? Om den visar nått annat än 
kartläggningen, vad gör man då? 

Som en fjärde punkt så kommer det lyftas att en arbetsgrupp kan 
komma att formas med start 2024 där olika aktörer tillsammans 
diskuterar vidare dessa punkter och utformar en processchema/ 
handbok/ checklista eller liknande. Där kan även kommuner som har 
erfarenhet och kan tänka sig vara med så man tar tillvara på de 
kunskaperna. Även kommunikatör i beredskap och TiB kan vara 
relevanta att ha med. Denna arbetsgrupp får med sig informationen 
som redan är insamlad under 2023.  som ska ta fram processchema. 
Förbundets roll behöver diskuteras såväl som formalitet och 
ambitionsnivå.  

Förbundssekreteraren har dagen efter beredningsgruppens 
sammanträde ett kortare första möte med MSB. Tillägg efter 
beredningsgruppens sammanträde: Initialt ställer MSB sig mycket 
positiva till att delta i dialog och arbete för att möta kommunernas 
behov. 
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§ 9  Regionala Luftvårdsdagen 2 juni 

Beredningsgruppen diskuterar kort de olika förslag som finns. Arbetet 
med program behöver fortsätta vid nästa möte.  

 

Förslag på programpunkter: 

• Resultat från Miljöhälsoenkäten  

•  Resultat av skolgårdsmätning 

•  Resultat från vedeldnings mätningar.   

•  Kommuners informationsansvar till medborgare. Vilka  
informationskampanjer finns? Sammanställning innan (ett 
önskemål från Gotlands kontaktpersoner) 

•  Personburna mätare på studenter Trafikverket  

•  Handboken Luft i fysisk planering Naturvårdsverket 

•  Simulering av rökspridning vid RISE  

 

§ 10 Övriga frågor 
Inga övriga frågor. 

   

§ 11  Avslut 
Nästa möte 3 mars 9.30-11.45   
Förbundssekreteraren tackar alla för dagens möte. 


